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VYDÁVÁ OBEC CEREKVICE NAD BYSTŘICÍ  |  3 / 2022

Vážení spoluobčané,

úvodem bych Vám chtěl popřát klidné prožití letních dovolených a školákům, aby si řádně užili prázdniny a 
načerpali sil do nového školního roku 2022/2023.
Oslavy obce

Zanedlouho si připomeneme dvě významná výročí. 120 let od založení Sboru dobrovolných hasičů 
Cerekvice nad Bystřicí a 150 let od narození našeho významného rodáka, pana Bohuslava Skalického, který 
se proslavil jako přední vinařský odborník v boji proti révokazu v nynějším Slovinsku za doby Rakousko – 
Uherska a následně i po vzniku samostatné Československé republiky. 
Oslavy obou výše uvedených výročí se uskuteční v sobotu 27. srpna 2022 od 13 hodin v areálu zámku a 
zámeckého parku v Cerekvici nad Bystřicí č.p.1. Oslava založení Sboru dobrovolných hasičů bude spojená se 
slavnostním předáním a požehnáním hasičského praporu, na jehož pořízení jsme vyhlásili sbírku. Každý, 
kdo má zájem, může podpořit jakoukoliv částkou výrobu vyšívaného praporu na transparentní účet zřízený 
u ČSOB, a.s. číslo 307927054/0300 nebo složit v hotovosti do pokladny obce Cerekvice nad Bystřicí na 
obecním úřadu. Tato veřejná sbírka je vyhlášena do 15. srpna 2022, po tomto termínu již nebude možné 
dobrovolné příspěvky přijímat. Srdečně Vás všechny zvu na tyto oslavy a předem Vám děkuji, pokud se 
rozhodnete sbírku podpořit a s přípravami oslav pomoci. 
Projekt Pošta Partner
Novinkou pro naše i přespolní občany bude změna v provozování pobočky České pošty v Cerekvici nad 
Bystřicí, kdy od 1. října 2022 přecházíme na projekt „Pošta Partner“ a smluvním poskytovatelem poštovních 
služeb se stane obec Cerekvice nad Bystřicí. Poštovní služby budou poskytovány ve stejných prostorách jako 
doposud, pracovní doba zůstává stejná a paní „poštmistrová“ bude pokračovat ve své činnosti již jako 
zaměstnanec obce Cerekvice nad Bystřicí. Klientů by se tedy tato změna neměla nijak dotknout a služba 
bude zachována.
Komunální a senátní volby 2022
Toto vydání cerekvického zpravodaje je posledním v končícím volebním období zastupitelstva obce 
Cerekvice nad Bystřicí. Další číslo 4/2022 již dostanete do Vašich poštovních schránek po komunálních a 
senátních volbách, které se konají v pátek 23. září 2022 od 14.00 do 22.00 hodin a v sobotu 24. září 2022 od 
8.00 do 14.00 hodin. Účast občanů v komunálních volbách bývá pravidelně vyšší než u ostatních voleb. 
Přeji Vám šťastnou ruku při výběru kandidátů do zastupitelstva obce.
Ohlédnutí

Čtyři roky uplynuly, když se ohlédnu, co všechno se za tuto dobu událo musím konstatovat, že to nebylo 
nijak jednoduché období pro nikoho z nás. Postihly nás události, o kterých jsem si myslel, že v dnešní době 
jsou již překonané. 

Nejdříve nová neznámá nemoc nazvaná Covid 19, která v mnohá vlnách proběhla téměř celým světem a 
samozřejmě se nevyhnula ani České republice. Stála život mnoho lidí, mnoha dalším způsobila zdravotní 
komplikace a podle zdravotnických informací nás pravděpodobně čeká další vlna viru Covid 19 s označením 
„OMIKRON“.  
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Do toho všeho ukončení činnosti velkého prodejce energií a ponechání jejich klientů napospas, následné 
brutální zdražování energií pro všechny, kdo nemají fixovanou cenu u silného dodavatele. 

A letos dovršeno válečným konfliktem mezi Ruskem a Ukrajinou se všemi důsledky na život obyvatel včetně 
masivní migrační vlny válečných uprchlíků.  

Co nás čeká dál lze jen těžko předvídat.     

Oprava kabin na hřišti po požáru

Ve smluvním termínu do 30. dubna 2022 se podařilo obnovit kabiny, kiosek a pergolu v areálu místního 
fotbalového hřiště, kdy tyto objekty byly významně poškozeny při požáru dne 21. září 2021. Na opravě se 
podílely dvě společnosti vybrané v poptávkovém řízení. Střešní vazníky dodala a instalovala společnost BIOS 
s.r.o. Dobříš. Veškeré další zabezpečovací práce a opravy prováděla firma SHAZZU cerekvického živnostníka 
pana Jana Kulhánka se spolupracovníky. Technický dozor stavby zajišťoval včetně přípravy rozpočtu pan Ing. 
Aleš Řada.  Celkem za stavební opravy bez vybavení bylo vynaloženo 2 141 356 Kč včetně DPH, tato částka by 
měla být uhrazena z pojistky. Zbývá ještě nahradit poškozené vybavení - kuchyňskou linku, část nábytku 
kiosku a venkovní lavice z pergoly.

Ve více než dvouletém období výskytu této nemoci jsme zažili různá opatření zavedená centrálními orgány v 
boji proti šíření viru včetně nošení povinného nošení roušek a respirátorů, masivní používání desinfekcí, 
zavírání celých okresů, uzavírání škol, restaurací a kulturních zařízení, omezení cestování, zavádění práce z 
domu, hromadná testování, vakcinace a mnoho dalšího. 
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Pozvánka na velvyslanectví Slovinské republiky v Praze

Velvyslanectví Slovinské republiky v České republice uspořádalo oslavu výročí samostatnosti Slovinské 
republiky, které se konalo 23. června 2022 v areálu velvyslanectví v Praze. Velvyslankyně paní Tanja Strniša 
pozvala také zástupce naší obce. Tohoto slavnostního setkání jsem se jako starosta společně s manželkou 
zúčastnil a předal paní velvyslankyni malou pozornost, cerekvické červené víno, v edici ke 150. výročí 
narození pana Bohuslava Skalického. Zároveň jsem paní velvyslankyni pozval na oslavy, které se konají 27. 
srpna 2022 v Cerekvici nad Bystřicí a kde očekávám účast našich slovinských přátel. 

Oprava střechy na kapli Zvěstování Panny Marie

Mám to potěšení Vás informovat, že 
s e n á m p o něk o l i k a l e t e c h 
opakovaných žádostí konečně 
podařilo dostat se do dotačního 
titulu Ministerstva kultury České 
republiky s názvem Program 
z á c h r a n y a r c h i t e k t o n i c k é h o 
dědictví. Na I. etapu opravy střechy, 
krovu a stropu kaple Zvěstování 
Panny Marie jsme žádali o 900 000,- 
Kč a bylo nám přiděleno 700 000,- 
Kč . N y n í če k á m e n a v y d á n í 
konečného rozhodnutí dotace. Na 
stejnou opravu jsme požádali z 
P r o g r a m u o b n o v y 
Královéhradeckého kraje o dotaci ve 
výši 500 000,- Kč a bylo nám schváleno 400 000,- Kč. Smlouva s krajem je již podepsána a dotační prostředky 
jsou již na účtu obce. Horší to bylo v dnešní době s kapacitami řemeslníků a dodávkami materiálů, a tak se 
nám do otevřeného výběrového řízení nepřihlásil žádný dodavatel. Museli jsme tedy přistoupit k dalšímu 
řízení, ve kterém se zhotovitele podařilo sehnat a smlouva o dílo je již podepsaná. K samotné opravě v rámci 
I. etapy by mělo dojít na podzim tohoto roku. Celková cena díla dle smlouvy o dílo je ve výši 2 182 502 Kč 
včetně DPH. Zhotovitelem je živnostník pan Martin Zeman, Černá Voda.
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P O Z V Á N K A

Oslavy 120. výročí založení SDH Cerekvice nad Bystřicí 
a 150. výročí narození významného rodáka obce, 

vinařského odborníka pana Bohuslava Skalického

Kdy:  v soboru 27. srpna 2022 

Kde:  areál zámku a zámeckého parku v Cerekvici nad Bystřicí č.p.1 

Program: 

13.00 Slavnostní zahájení 

13:30 Předání a požehnání praporu SDH Cerekvice nad Bystřicí  

14.00 Hudební produkce – skupina BLACK JACK Hostinné 

16.00 Divadelní představení loutkového divadla Studio Damúza „Honza pták“ 

16.30  Hudební produkce – skupina BLACK JACK Hostinné 

 Komentované ukázky HZS – vyproštění z vozidla a hašení požáru pánve 

14.00 – 19.00  Skákací hrad se skluzavkou pro děti 

14.00 – 20.00 Vinotéka – ochutnávka vín – přízemí zámku 

14.00 – 20.00  Výstavka dobových dokumentů – přízemí zámku 

14.00 – 20.00 Statická výstava historické i moderní hasičské techniky  

14.00 – 19.00 Projížďky návštěvníků v kočáře s koňským spřežením 

20.00 – 01.00 Taneční zábava – doprovází hudební skupina DOU WINGS 

Po celou dobu konání akce občerstvení zajištěno! 
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Milan Tobolka – starosta

Stara Trta z Cerekvice vysazena na Kuksu 

V pátek 3. června společně vysadili vinohradník Stanislav Rudolfský, starosta obce Cerekvice nad Bystřicí 
Milan Tobolka a someliér Karel Tomášek na starodávné vinici v Kuksu odnož vinné révy vysazené v Cerekvici 
nad Bystřicí. Obec Cerekvice získala tuto révu od spřáteleného města Maribor ve Slovinsku. Jedná se o 
odrůdu Žametovka a vlastní keř nazývají Stara trta. Jeho stáří určili vědci na 460 let a je zapsána i v 
Guinnessově knize rekordů jako nejstarší plodící keř vinné révy na světě. 

Stará trta v Mariboru Sázení ve vinohradu na Kuksu

Oznámení o obnově katastrálního operátu

Katastrální úřad pro Královéhradecký kraj, Katastrální pracoviště Jičín oznamuje, že bude katastrální operát 
obnoven novým mapováním.
Toto nové mapování navazuje na dokončené Komplexní pozemkové úpravy, při kterých se geodeticky 
zaměřovaly pozemky mimo zastavěné území obce a mimo lesní pozemky. V minulosti již proběhlo v obou 
částech obce podobné, zjednodušené řízení s názvem „KMD“, což znamenalo „Katastrální mapa 
digitalizovaná“. Tehdy se „digitalizovaly“ původní staré mapy. Nynější mapování nazvané „DKM“, což 
znamená „Digitální katastrální mapa“, je již ve vysoké kvalitě, kdy se fyzicky geodeticky zaměřují hranice 
budov a pozemků v zastavěné části obce, tzv. „intravilánu obce“. Pro majitele nemovitostí to bude znamenat 
zpřesnění hranic pozemků a mnohdy i vyřešení rozdílů mezi pozemkovou hranicí na mapě a fyzicky v 
terénu. Jistě se v mnoha případech tímto zpřesněním změní i výměry jednotlivých pozemků a odhalí se 
staré, dlouhodobě neřešené rozdíly. Toto řízení bude zahájeno v září 2022 a celý proces by měl 
pravděpodobně trvat cca 2 roky. Budou řešena obě katastrální území naší obce, což jsou Třebovětice a 
Cerekvice nad Bystřicí včetně Čenic. Žádáme majitele nemovitostí žijící v naší obci, aby sledovali úřední 
desku obce Cerekvice nad Bystřicí, kde budou postupně zveřejňovány oznámení o průběhu procesu nového 
mapování. Majitelé nemovitostí, kteří mají trvalý pobyt mimo naši obec obdrží od Katastrálního úřadu 
potřebné písemnosti fyzicky poštou na svoje adresy. Při geodetickém zaměřování jednotlivých pozemků 
bude nutné, aby se pracovníci geodetické společnosti dostali fyzicky na dotčené pozemky a následně po 
zaměření bude s vlastníky nemovitostí projednáno vyjádření k fyzicky vytyčené hranici v terénu. 

V Třebověticích by se tímto zaměřením měly například vyřešit i hranice Třebovětického rybničního potoka 
„Formanka“, kde již mnoho let usilujeme o provedení rekonstrukce, a toto řízení by mělo přispět ke 
zdárnému provedení rekonstrukce ze strany nynějšího vlastníka a správce toku Povodí Labe. 
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MATEŘSKÁ ŠKOLA

Poslední měsíce byly u nás v MŠ nabité akcemi, událostmi a projektovými 
dny. Vůbec jsme se nezastavili.

Den otevřených dveří 

V letošním roce nás nezasáhla žádná proticovidová opatření, a tak jsme mohli uspořádat tradiční Den 
otevřených dveří. Byli jsme překvapení, kolik nových kamarádů v doprovodu rodičů se na nás přišlo podívat. 
Děti se na nové kamarády přichystaly s drobnými dárečky, které pro ně vyrobily. 

Zápis do MŠ 

Začátkem května proběhl zápis do MŠ. Přihlásilo se nám neuvěřitelných 31 dětí, ale mohli jsme přijmout 
pouze 12 dětí a 2 místa si držíme jako povinnou rezervu pro případného „předškoláka“. 

Plavání 

Nejstarších 20 dětí se zúčastnilo během 5 lekcí kurzu plavání v Hořicích. Během těchto lekcí se děti spíše 
seznamují s prostředím bazénu, s vodou formou her a odbourávají tak případný strach z vody. Za každou 
lekci plavání dostávají společnou šupinku na svou rybičku, kterou mají vystavenou ve třídě. Na závěr 
všechny děti dostaly Mokré vysvědčení. 
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A CO SE DĚLO?

Projekt „Vyhánění zimy“ 

Druhá polovina března bývá tradičně spojována s příchodem jara, při které se loučíme se zimou. Společně 
jsme vyrobili Moranu z přírodních materiálů a donesli ji až k břehu řeky Bystřice, kde jsme ji za doprovodu 
říkadla vhodili do vody. 

Chvílemi se zdálo, že se zimě letos nechce odejít, protože nám Morana uvízla. Nakonec se za pomoci paní 
učitelky zadařilo a Morana odplula!  

Projekt „Svátky jara“ 

V tomto projektu se u dětí snažíme rozšiřovat slovní zásobu, vyjadřovací schopnosti, seznamujeme je s 
tradicemi Velikonoc. Rozvíjíme jemnou motoriku, smysly a procvičujeme reakční schopnosti. 

Po dlouhé „covidové odmlce“ se nám konečně podařilo uspořádat jednu z tradičních akcí s rodiči 
„Velikonoční dílnu“. Překvapila nás veliká účast a zájem o velikonoční tvoření. S dětmi jsme upekli pro 
rodiče a babičky ke kávě a čaji velikonočního beránka a připravili výborné pomazánky na chuťovky.  Tvoření 
zajíčků a velikonočních dekorací se vydařilo. Kreativita a zručnost našich maminek, tatínků a babiček se 
odrazila v jejich zdařilých výtvorech. Těšíme se znovu na společné setkání v MŠ.  
Projekt „Příroda se probouzí“ 

Během tohoto projektu se snažíme v dětech probudit zájem a zvídavost z objevování zákonitostí 
probouzející se přírody, objevovat podmínky pro růst rostlin a získávat povědomí o rodícím se životu na 
jaře. Rozvíjíme pohybové schopnosti v propojení s hudbou. Děti se učí spolupracovat ve skupince a 
respektovat úlohu kamaráda. V rámci tohoto projektu jsme se uskutečnil projektový den „Jaro na dvorku“. 

Projektový den „Jaro na dvorku“ 

Projektový den jsme zahájili představením Knihadýlka s pohádkou, která vycházela z knihy "Kyky ryký, dobrý 
den" od Michala Černíka, kde se děti zapojovaly do příběhu. Po celou dobu příběhu nás provázelo sluníčko. 
Po představení následovaly různé aktivity jako např. smyslové a námětové hry.  Následně jsme se přesunuli 
na zahradu, kde se děti seznámily s novou technikou jak zpracovávat a využívat přírodní materiály. Upletli 
jsme si za pomocí pedagogů sluníčko, což je základ pro dno koše. Výroba sluníček děti velmi bavila, byla pro 
ně novou zkušeností a vše se neslo v duchu prožitkového učení. Děti získaly povědomí, že lze vlastními 
silami zpracovávat různé lehce dostupné materiály a nepodléhat tak konzumnímu životu. Takto pořádané 
projektové dny jsou nám velkým přínosem, umožňují nám vtáhnout děti do lidových tradic a přenášet 
kulturní dědictví do dalších generací. 
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Projekt „Čarodějnice“ 

Tento projekt patří u dětí mezi nejoblíbenější. Snažíme se u dětí rozvíjet pohybové a manipulační 
schopnosti, mluvený projev dítěte, pozornost a schopnost vážit si života ve všech formách. Cvičíme paměť, 
pozornost, představivost a fantazii. Děti si osvojují věku potřebné dovednosti, návyky i postoje a přijímají 
základní společenské hodnoty. 

Završením tohoto projektu je vždy čarodějnický rej v kostýmech na zahradě mateřské školy, kterému 
předchází společná výroba velké čarodějnice. Předškoláci s panem školníkem se nám postarali o přípravu 
ohniště a stavbu hranice. Během celého týdne jsme si také ve všech třídách vyrobili košťata, kterými jsme 
vymetli všechno zlobení, neduhy a neřesti. Takové koště je pak důležité hlavně spálit, a to se nám za zpěvu 
čarodějnických písní a zaklínadel podařilo. Nezapomněli jsme ani na výrobu tradičního lektvaru. K svačince 
jsme si dali dokonce pavoučí nožičky.  Na zahradě nás také čekaly soutěže. Házeli jsme kloboukem, hledali 
netopýry a zvládli jsme i letecký slalom na košťatech. Každý si odnesl za odměnu diplom, medaili a 
čarodějnickou sušenku. Všichni jsme si to užili!  

Projekt „Cestička ke zdraví“ 

Cílem tohoto projektu je posilovat přirozené poznávací schopnosti týkající se péče o své zdraví. Umět 
pojmenovat části těla, vytvářet v dětech povědomí o zdravém pohybu a důležitosti pitného režimu. Během 
tohoto vzdělávacího období jsme uskutečnili dva projektové dny „Hasič“ a „Záchranář“. 

Projektový den „Záchranář“ 

Začátkem května nás navštívil pan záchranář 
Jakub Němec. Seznámili jsme se se základy první 
pomoci. Zahráli jsme si na pacienty a záchranáře. 
Dostali jsme domácí úkol naučit se telefonní číslo 
155 a adresu, kde bydlíme. Prohlédli jsme si 
základní vybavení záchranáře a jeho automobilu. 
A opět jsme se dozvěděli spoustu užitečných 
informací.

Projektový den „Hasič“ 

Ve čtvrtek 5. května jsme si to užili! Šli jsme se 
podívat za hasiči. Ukázali nám například, jak se 
vyprošťuje z automobilu pomocí hydraulických 
nůžek. Zjistili jsme, jak je důležité mít dobrou 
„fyzičku“, když chceme být hasiči. Mohli jsme si 
sednout do hasičského auta, prohlédnout si jeho 
vybavení. Vyzkoušely si například přídavné dýchací 
m a s k y, k t e r é s e p o už í v a j í p ř i v y v e d e n í 
zachráněného ze zakouřeného prostoru. 
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Projekt „Dopravní školička“ 

Tento projekt je zaměřený na schopnost 
pohotové reakce na barevné signály, obratnost 
při cvičení s kruhy. Snažíme se u dětí upevňovat 
výraznou a zřetelnou mluvu. Vedeme děti ke 
spolupráci při hrách. Uvědomění si významu 
ukázněného chování podle pravidel, aby znaly 
úlohu semaforů pro dopravní prostředky i pro 
chodce. V tomto týdnu jsme naplánovali 
projektový den „Policie“. 

Projektový den „Policie“ se zaměřením na 
dopravní školičku 

19. května nás navštívil pan policista. Celé 
dopoledne jsme si povídali o práci policie, 
seznámili jsme se s bezpečností v silniční 
dopravě. Zahráli jsme si na účastníky v silniční 
dopravy a vyzkoušeli si tak své znalosti na 
„dopravním hřišti“ v parku. Nezapomněli jsme si 
prohlédnout policejní vůz a na rozloučenou nám 
pan policista „zahoukal“. 

Projektový den mimo MŠ „Skanzen Krňovice“ 

Ve čtvrtek 12. května jsme se vydali na výlet 
a u t o b u s e m d o s k a n z e n u K rňo v i c e . Té m a 
projektového dne mělo dětem přiblížit lidové tradice 
a získat poznatky ze života jejich prababiček. 
Nahlédli jsme k „prababičce do světničky“, kde děti 
porovnávaly rozdíly se současným vzhledem 
místností. Zkoumali jsme, k čemu jednotlivé 
vybavení sloužilo. Seznámili jsme se s některými 
řemesly z této doby. 

Také jsme si prohlédli některá hospodářská zvířata. 
Dozvěděli jsme se, proč se chovaly ovečky a jak to 
bylo se zpracováním jejich vlny. Na památku jsme si 
domů dovezli krásné motýlky z barevné vlny, které si 
děti vyrobily. 

Projekt „Děti mají svátek“ 

V rámci tohoto projektu se snažíme vymýšlet cvičení, soutěže, prožívat dny plné her a zábavy. Vedeme děti k 
tomu, aby dodržovaly bezpečnost při soutěživých hrách. Objevujeme neznámé na globuse a v mapách. Děti se 
také učí poznávat některá písmena a číslice. Zkouší, zda poznají napsané své jméno.  

Během tohoto týdne jsme vyjeli na výlet do skanzenu Krňovice. Kde jsme naplánovali projektový den s 
názvem „Jaro na statku“. 
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Besídky ke dni matek 

Během května a června proběhly postupně ve všech třídách besídky pro maminky. Tyto besídky u nás bývají 
jiné než v ostatních mateřských školkách. Nenajdete zde klasické pásmo písniček a básniček.  

Základem výchovně-vzdělávacího procesu u nás bývá prožitkové učení. Tato besídka bývá „nahlédnutím 
pod pokličku“ jak s dětmi probíhá řízená činnost.  

V Červenkách děti ukázaly samostatnost při svolávací říkance s pohybem „Bublina“. Předvedly maminkám, 
jak se učí barvy pomocí písničky „Pastelky“. Zacvičily si za doprovodu piana a písně „Hurá do školky“. Uvily 
věneček z jarních kytiček, ve které se sami proměnily a na závěr nezapomněly maminkám popřát a poslat 
pusinku. Zasloužily si tak veliký potlesk, protože snaha byla veliká a moc se jim to povedlo! 

Modřenky ukázali maminkám, jak se hrou naučit jednotlivé měsíce, roční období a z toho poskládat celý 
rok. Děti tak předvedly znalost pranostik, začátečních hlásek, rytmizaci, orientaci v prostoru a reakci na 
předem smluvený signál. Došlo k propojení pohybu s hudbou. Na závěr přednesly básničku pro maminky a 
babičky, se kterými si společně vyrobili něco malého na památku. 

Děti ze Zelenek předvedly rodičům práci s příběhem vycházejícím z knihy Čáp. Ukázaly, jak jsou šikovné v 
jemné motorice, v třídění odpadu, v reakci na signál. Procvičily znalost číselné řady a ročního období. Na 
závěr si maminky společně s dětmi vyrobily dárek ve formě lněné tašky, kterou si vyzdobily pomocí barev 
na textil a obtisků svých dlaní.  

Projekt „Těšíme se na prázdniny“ 

V tomto projektu se zaměřujeme na podporu zdravého růstu dítěte a vedení k ochraně zdraví. Snažíme se 
rozvíjet intelekt, řeč, jazyk a poznávací procesy. Obohacujeme vzájemnou komunikaci a zajišťujeme pohodu 
vztahu mezi dětmi a dospělými. Snažíme se u dětí vytvářet povědomí o existenci jiných kultur a národností.  

Ke konci školního roku, a hlavně o prázdninách bývá zvýšené riziko úrazů, proto se v rámci tohoto projektu 
snažíme zařazovat preventivní program.  Zaměřujeme se na to „Jaká nebezpečí nám hrozí o prázdninách a 
jak jim předcházet“.  

Konec školního roku patří také výletům. Letošní výlet jsme propojili s projektovým dnem, ve kterém jsme se 
zaměřili opět na zvířata. Tentokrát ale na ta opuštěná a týraná. Navštívili jsme „Pohádkovou zahradu“ v 
Pardubicích. 
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Projektový den mimo MŠ „Pohádková zahrada“ 

Pohádková zahrada v Pardubicích je projekt, jehož 
hlavní činností je ekologická výchova a osvěta v 
oblasti soužití lidí se zvířaty. Tento ekologický 
projekt na podporu týraných a opuštěných zvířat, 
aktivuje mladé dobrovolníky, rodiny s dětmi k 
pravidelné dobrovolnické činnosti. Umožňuje 
pomáhat a společně se učit, jak se starat o zvířata. 
Poskytuje prostor, kde mohou lidé smysluplně trávit 
svůj čas. Děti se v rámci návštěvy Pohádkové zahrady 
seznámily s tím, že pořídit si zvíře je velká 
zodpovědnost. Zvíře není hračka, kterou můžeme 
odložit, když nás omrzí. Pokud si ho pořídí, musí mu 
zajistit vhodné podmínky k životu, adekvátní péči a 
být mu kamarádem. V průběhu projektového dne 
docházelo u dětí velmi často k interakci se zvířaty, 
což mělo pozitivní vliv na jejich rozvoj. 

                  PŘEJEME VŠEM KLIDNÉ A KRÁSNÉ LÉTO 
                        HURÁ NA PRÁZDNINY!  

Pravidelná rubrika "Svět očima dětí"

Třída červenek (děti ve věku 3 - 4 let) 

„Kdo je to záchranář?“ 

• „Lékař a doktor.“ 

• „Zachraňuje, kdyby se něco někomu stalo“. 

Třída zelenek a modřenek (děti ve věku 5 – 7 let) 

„Z čeho se plete pomlázka?" 

• „Z mašliček, z vajíček.“ 

• „Z větviček.“ 

• „Z klacíků ze smrku.“ 

• „Z vrbiček.“ 

• „Z proutí.“ 

„Kdo je to záchranář?“ 

• „Člověk, který zachraňuje lidi.“ 

• „Člověk, který uzdravuje a operuje lidi.“ 

„Kdo je Morana?“ 

• „Strašák.“ 

• „Zima.“ 

• „Smrtka.“ 

• „Stará babička“. 

Příspěvek: kolektiv učitelek MŠ
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Den Země 

„Den Země“ připadá na 22. dubna. Samotný název vždy 
každému člověku napoví, že je věnován naší krásné planetě 
Zemi. Jedná se o den, kdy by se všichni lidé měli více 
zamyslet, jak odlehčit naší planetě od nežádoucích zásahů do 
veškeré přírody; hlavně také aktivně a efektivně konat.  

V pátek 22. dubna se celá škola aktivně připojila k této 
celosvětové akci. Žáci si v jednotlivých třídách povídali o 
ochraně přírody, vyplňovali pracovní listy, zhlédli naučné 
snímky věnované životnímu prostředí. Následně se potom 
podle jednotlivých tříd vydali do terénu a soustředili se na 
sběr drobných předmětů, které v přírodě nemají co dělat. 

Den otevřených dveří, zápis do 1. třídy 

V pátek 1. dubna se uskutečnil na 1. stupni pro 
rodiče budoucích prvňáčků a samozřejmě také 
pro naše budoucí žáčky „Den otevřených dveří“. 
Měli tak možnost si prohlédnout budovu školy, 
její vybavení, seznámit se se současným životem 
ve škole. 

O několik dní později – 7. dubna potom děti 
dorazily k zápisu. Nyní ještě mohou užít her v 
mateřské škole, od září jim nastanou povinnosti; 
stávajícím žákům přibyde patnáct nových 
kamarádů. 

Jízda zručnosti                                                                                                                                                        

Téma bezpečnost v silničním provozu je důležitou 
součástí základního vzdělávání dětí. Učí se, jak se mají 
chovat na veřejných komunikacích, aby nedocházelo 
potom ke zbytečným úrazům. Z tohoto důvodu se 
setkávají s problematikou silniční dopravy během celé 
školní docházky.  

Ve čtvrtek 28. dubna žáci celé školy absolvovali „Jízdu 
zručnosti na kolech". Ta probíhala po jednotlivých 
třídách v prostoru zámeckého parku. Úkolem bylo 
projet vytýčený okruh současně s překonáváním 
různých překážek.  Všichni měli zvládnout celou dráhu 
s co nejmenším počtem chyb. Některým žákům se 
dařilo malinko hůře, a proto jim byly ve finále 
započteny trestné body. Nejtěžší částí pro malé děti 
bylo přejetí houpačky a také je potrápil převoz míčku. 
Alespoň si všichni vyzkoušeli svá jezdecká umění a 
příští rok se již budou snažit chyb vyvarovat. Žáci na 1. 
stupni potom ještě obdrželi diplom. 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA

Opět uběhlo další čtvrtletí, školní rok se nachýlil ke konci. Během této doby jsme se plně věnovali výuce, 
samozřejmě jsme učivo doplnili různými činnosti, které jsou součástí tematických plánů.
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Čarodějnický den                                                                                                                                             

Poslední dubnový večer, jinak také nazývaný „Filipojakubská 
noc", je tradičně spojován s pálením čarodějnic a patří stále k 
živým zvykům. V tento den měly údajně zlé síly větší moc než 
jindy; byly symbolem všeho zla, neduhů a nemocí. Pálení figurín 
čarodějnic tímto charakterizovalo očistu lidí, zvířat a celé 
přírody. 

V pátek 29. dubna jsme si na 1. stupni uspořádali „Čarodějnické 
dopoledne". V jednotlivých třídách probíhala výuka v 
čarodějnickém duchu. Povídali jsme si, co čarodějnice dělají, kde 
bydlí, jaké mají pomocníky. Žáci dále společně řešili čarodějnické 
rébusy, vymýšleli zaříkávadla a k tomu si zazpívali čarodějnickou 
písničku. Venku si potom opekli buřty a pak už následoval 
„Čarodějnický víceboj" v podobě různých soutěží. Za splnění 
úkolu děti obdržely sladkou odměnu a diplom. A nyní se už 
mohou těšit zase na příští rok. V sobotu si někteří užili 
čarodějnice u ohňů v místě svého bydliště. Nikdo nám neodletěl 
a v pondělí jsme se všichni opět sešli ve škole. 

Knížkohraní                                                                                                                                                          

V úterý 17. května se děti 4. třídy aktivně zúčastnily akce na podporu čtenářství, která je určena pro žáky 1.-4. 
tříd základních škol. Ta je výsledkem činnosti pracovní skupiny pro rozvoj čtenářské gramotnosti ve 
spolupráci s Městskou knihovnou Hořice a spolupracuje s MAS Podchlumí. 

Děti si prošly celkem pěti stanovišti, všechna byla velmi pěkně připravena. Akce se uskutečnila v 
rekonstruovaných prostorách muzea, v knihovně ve vybavené čítárně a v dětském oddělení s hracím 
koutkem. 

  

Akce byla vhodná i pro nečtenáře. Všem se tu moc líbilo, zpět děti odjížděly plny dojmů a zážitků z 
netradičně prožitého dne.

A jaká byla náplň? 

1. Divadelní představení Mikulkovy pohádky                                                                                                          
2. Autorské čtení spisovatelky Petry Braunové                                                                                                      
3. Prožitkové čtení 

4. Čtenářská dílna      

5. Knižní novinky 
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Školní výlet 

Přiblížil se konec školního roku, učivo bylo téměř probráno, 
nastala doba výletů. Ty jsou odměnou a odpočinkem žákům 
za celoroční práci a všichni se vždy na ně velmi těší. Každý 
rok učitelé již na začátku roku plánují, kam v s dětmi v 
květnu či červnu vyrazí. Výlety musí být atraktivní, zábavné, 
ale na druhou stranu také poučné. Pro letošní rok jsme 
vybrali hrad Kost. Zde pro děti zajišťuje velmi pěknou a 
poutavou náplňUměleckáagenturaFischerHradecKrálové.                                                                                                                                   
Poslední květnový den vyrazili žáci 1.- 4. třídy na svůj 
vytoužený školní výlet. Vytoužený proto, jelikož se dva roky 
nikam nemohli podívat. Střídavé květnové počasí se 
umoudřilo, sluníčko přálo. Nejprve si žáci prohlédli hrad - 
interiér s vystavenými zajímavými exponáty, dozvěděli se 
mnoho zajímavostí o tehdejším životě na hradu, také 
informace o jeho výstavbě a jeho dalších pozdějších 
úpravách. Velmi zajímavá byla tzv. „černá kuchyň“. Potom se 
děti vrhly na soutěže v podobě lukostřelby, zkusily si hod 
sekerou a také svou sílu, a to přetahování lanem. Poté na ně 
čekala ukázka dravců. Viděly i skutečného majestátně 
tvářícího se orla mořského, mohly si pohladit výra. Nakonec 
všichni shlédli velmi pěkné, humorně podané představení. 
Jednalo se o souboj dvou středověkých zlodějíčků, kteří 
mezi sebou bojovali o uloupenou kořist. Celé představení se 
neobešlo bez jejich taškařic a na druhé straně smíchu a 
velkého jásotu dětí. Výlet byl zakončen obědem, dále 
nákupem nanuků a drobných suvenýrů. Ani se nikomu 
nechtělo domů, tak se všem zde líbilo.                                              

Kurz dopravní výchovy                                                                                                                                   

Pro žáky 4. třídy je určen kurz dopravní výchovy, a to vždy 
ve dvou částech. První absolvovaly děti v Hořicích již v září, 
druhou v červnu. S instruktorem probíraly dopravní 
předpisy, potom si na dětském dopravním hřišti prakticky 
vyzkoušely jízdu v silničním provozu; nechyběli zde také 
další účastníci – chodci. Nakonec všichni kurz zakončili 
testem. Ti úspěšnější obdrželi průkaz cyklisty na místě, 
méně úspěšní si museli pravidla zopakovat ve škole.
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Den dětí                                                                                                                                                                         

1. června se na celém světě slaví „Den dětí“, a to každoročně. Jeho 
úkolem je upozornit všechny dospělé, že nejen oni, ale také děti mají 
nárok na plnohodnotný a bezstarostný život, hrát si, být veselé, 
mohou se volně vzdělávat, v dospělosti se potom v životě vhodně 
uplatnit.  My jsme se samozřejmě také připojili k tomuto svátku. Kino 
a soutěže jsme nechali na jindy, letos žáci absolvovali cestu za 
hledáním pokladu. Ráno se pustili do luštění hádanek a tajenek. 
Potom se posilnili opečenými buřty a pak už se vydali do okolí obce. 
Aby to neměli tak jednoduché, čekaly na ně nástrahy a překážky v 
podobě plnění různých úkolů. A pak zbývalo už jen to hlavní – 
nalezení pokladu. S jakou vervou se všichni pustili do hledání. Ten 
však byl hezky schován. Jak se všichni radovali, když se zdařilo a 
truhlička s pokladem byla ukořistěna! A ještě více radosti, jakmile 
získali její obsah!                                                                                                                                                                                                          

Zemědělský den                                                                                                                                                             

Po několika letech měly děti možnost 
navštívit areál Zemědělské akciové 
společnosti Mžany, a.s. v Sověticích. V 
p á t e k 1 0 . če r v n a s e z d e k o n a l 
„Zemědělský den“. Vydali se sem žáci 1. a 
2. třídy. Prohlédli si zde výstavu moderní 
zemědělské techniky, zhlédli přehlídku 
skotu, měli možnost se zúčastnit 
různých aktivit určené dětem. 

Doučování  

Až do samého konce školního roku probíhala pravidelně v jednotlivých třídách doučování. Jejich úkolem je 
pomoci žákům, kteří chyběli z důvodu nemocí či mají učební problémy nebo nestačí vyučovacímu tempu. 

Učivo, které bylo naplánováno na daný školní rok, bylo splněno. V posledním týdnu jsme se tak mohli 
věnovat různým zájmovým činnostem. Nechyběla samozřejmě diskotéka, kterou vždy pořádají čtvrťáci pro 
své mladší kamarády. Připravili si pro ně různé soutěže, taneček, nechybělo ani pohoštění. 

Ve čtvrtek 30. června děti obdržely vysvědčení. Někdo možná odcházel domů trochu zklamaný. Nevadí, však 
hned příští rok bude moci napravit své dosavadní výkony. U většiny však byl vidět na tvářích úsměv. Na dva 
měsíce se potom všichni rozloučili se školou a pak HURÁ NA PRÁZDNINY!!! 

Všichni zaměstnanci školy přejí dětem hezké prázdniny, načerpání sil do nového školního roku a rodičům 
krásnou dovolenou! 

V posledním čtvrtletí školního roku 2021/22 byli pedagogové cerekvické školy vystaveni nelehkému 
rozhodování, jak vyvážit nutnost doprocvičit látku probranou v rámci „doby koronavirové“ a touhu dohnat s 
dětmi všechny akce, které sice nejsou součástí klasické výuky ve školní lavici, ale o kterých si my dospělí 
myslíme, že by je žáci v rámci přípravy na život měli prožít a které jim kvůli již zmiňovaným omezením 
utekly. 

Tradiční plánování konce školního roku, které se obvykle nese v duchu „kam pojedeme“, se tak změnilo na 
„kam bohužel nepojedeme“, protože všechno, co jsme loni a předloni nemohli, teď prostě za 3 měsíce 
zvládnout nelze. I tak ale bylo a je jaro nabito mnoha nejrůznějšími projekty, exkurzemi, výlety, apod.

Příspěvek za 1. stupeň ZŠ: Mgr. Jaromíra Oubramová
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Ukliďme Cerekvici

Den Země jsme oslavili úklidem 
cerekvického okol í , což bylo 
prospěšné hned z několika důvodů. 
Nejenom že jsme udělali naši obec 
zase o něco hezčí, sami jsme si 
uvědomili, jak bezohledně se někdy 
chováme, když zahodíme prázdnou 
láhev do příkopu u silnice. Celý den 
jsme si užívali krásného jarního 
počasí a ještě jsme udělali něco pro 
své zdraví, protože třeba šestá třída 
nachodila bez pár metrů 9 km.

Filharmonie HK

5. a 6. třída se spolu vydaly na svoji první 
návštěvu hradecké filharmonie. Pro řadu 
žáků to byla první ochutnávka vážné hudby 
naživo vůbec. V programu s názvem 
Hrajeme si s orchestrem se dozvěděli, co 
všechno lze hudbou vyjádřit. Z děl 
slavných skladatelů zazněla například 
Vltava od B. Smetany či ukázka z Romea a 
Julie od S. Prokofjeva.

Okolo Vavřinečku

Další tradiční akcí obnovenou po zrušení protiepidemických opatření byl poznávací aorientační běh, kterého 
se zúčastnila celá škola. Žáci soutěžili ve zvolených dvojicích v několika kategoriích rozdělených podle věku. 
O úspěchu potom nerozhodoval čas, ale úspěšnost při plnění jednotlivých disciplín, na které se mohli 
účastníci samozřejmě během předchozího měsíce podle svého ve škole připravit. 

Trasa byla dlouhá necelé 2 km a kromě běhu se skládala z kontrolních úseků a kontrolních stanovišť, na 
kterých žáci poznávali a určovali dopravní a topografické značky, živočichovy a rostliny či památky a 
vyzkoušeli si střelbu, první pomoc, či překonání překážky. 

Vítězů nebylo vůbec málo, protože hodnocena byla každá věková kategorie a dívky a chlapci zvlášť, ale 
vítězem byl zároveň každý, kdo se přemohl, náhle a prudce neochořel a zúčastnil se.

Klicperovo divadlo a další činohry

Již tradičně navštěvuje výběr ze 7. – 9. třídy divadelní představení Klicperova divadla. Letos byla ale také 
nabídka rozšířena o představení v anglickém jazyce v hradeckém Adalbertinu pro 8. a 9. třídu. Žáci tak mohli 
nejenom vidět hru v cizím jazyce, ale skrz jedinečnou online aplikaci i částečně prožít dnes aktuální téma 
konfliktu mezi realitou a onlinem, kde mladý hlavní hrdina hledá své místo na planetě Zemi.
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Páťáci v Praze

Protože by každý člověk měl znát své kořeny, rozjela se 
pátá třída na „poznávací zájezd“ do Prahy na Hrad. Když 
se projeli po eskalátorech a vystoupili z metra, prohlédli 
si architektonické poklady z období raného i vrcholného 
středověku, doby románské i gotické. 

Zhlédli Zlatou uličku, Baziliku svatého Jiří, Starý 
Královský palác s Vladislavským sálem či defenestračním 
oknem nebo kopií korunovačních klenotů, i Katedrálu 
svatého Víta, Václava a Vojtěcha.

Výtvarná dílna v galerii

V rámci výtvarné výchovy vyjeli žáci 8. třídy do hořické 
galerie, kde zhlédli výstavu netradičních portrétů a 
následovala výtvarná dílna, kde tvořili portrét formou 
koláže z časopisů a novin.

Amok – aktivní střelec

Do 8. a 9. třídy přijel na přednášku zástupce 
policie ČR, aby v rámci primární prevence 
představil možnost setkání se s agresivním 
ozbrojeným útočníkem a vysvětlil žákům, 
jak v případě ohrožení reagovat. Děti se tak 
naučily dobře zapamatovatelné pravidlo 
USB = uteč – schovej se – bojuj.

Moje cesta na čisto

Další policejní akce zaměřené opět na primární prevenci se zúčastnila 8. a 9. třída. Tématem bylo 
předcházení riziku spojenému s problematikou užívání návykových látek. Žáci byli teoreticky seznámeni s 
jednotlivými typy drog, jejich účinkem a s důsledky jejich užívání. Součástí přednášky byly i velmi emotivně 
působivé výpovědi skutečných drogově závislých lidí.

Sebeobrana pro dívky
Pro dívky 8. a 9. třídy byl konečně uspořádán 2 x odložený projektový den zaměřený na jejich bezpečí mimo 
domov, například při dojíždění na další studia. Budoucí studentky se mohly naučit jak reagovat vůči 
agresivitě, jak se bránit různým typům napadení, ale hlavně jak se podobným negativním situacím vyhnout 
nebo jim předejít.
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Bezpečnost v kyberprostoru
Ve spolupráci s Policií ČR škola připravila přednášku pro rodiče, která se věnovala pobytu jejich dětí v 
kyberprostoru. Kdo přišel, mohl si poslechnout doporučení pro bezpečné hraní her na internetu, chatování, 
nastavení silných hesel, apod. Policista seznámil účastníky se základními pojmy týkající se kyberprostoru, 
sociálních sítí a internetu obecně. Dále upozornil na některá úskalí, která se mohou při pobytu na sociálních 
sítích vyskytnout. V neposlední řadě upozornil i na trestně právní rovinu některých jednání, která souvisejí s 
kyberšikanou, kybergroomingem, kyberstalkingem, sextingem a dalšími pojmy virtuální realita. Rodiče také 
mohli nalézt možnosti, jak s dětmi komunikovat a jak si nastavit vhodná pravidla, aby jejich pobyt online 
nebo hraní her bylo co nejbezpečnější. 

Sedmáci na Ptačí stezce – environmentální exkurze

Naučná stezka seznamuje žáky s faunou, flórou a 
přírodními poměry Josefských luk. Jedná se o 
mokřadní území podél řeky Metuje u Jaroměře, kde 
úsilím České společnosti ornitologické vznikla a 
dále se rozšiřuje rezervace pro ptáky a další 
živočichy vázané na mokřady. Mokřady jsou v 
dnešních klimatických podmínkách velmi důležité, 
protože jsou nejenom domovem pro mnoho druhů 
živočichů, ale také udržují vodu v krajině.

Studijní a vědecká knihovna

V rámci přípravy na další studium a život mimo cerekvickou základní školu navštívily 8. a 9. třída hradeckou 
vědeckou knihovnu. V programech s názvem Osobnost a dílo Václava Havla (9.) a Ve víru Velké války (8.) tak 
nejenom pracovaly na objevování odpovědí na zadané otázky a úkoly, ale také se seznámily s uspořádáním a 
způsobem fungování knihovny samotné.

První pomoc u vody a ve vodě

Protože se prázdniny, teplé počasí a koupání blíží mílovými skoky, a žáci II. stupně už většinou netráví 
veškerý svůj čas s rodiči, zúčastnili se páťáci a sedmáci projektového dne zaměřeného na získání znalostí a 
dovedností, o kterých všichni tajně doufáme, že je nikdy nebudeme potřeboval, ale které bychom všichni 
měli mít. Učili se, jak zareagovat, když u vody nebo přímo v ní dojde k nějaké neočekávané události. 
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Deváťáci ve vesmíru

V hradecké hvězdárně a planetáriu žáci v 
rámci fyziky viděli vznik hvězd a planet a 
uspořádání vesmíru - Sluneční soustavu, 
galaxie, kupy galaxií, zorientovali se na 
obloze, mezi souhvězdími. 

Pořad začal v digitálním planetáriu pod 
vedením lektora. Deváťáci poznali vesmír 
očima i pomocí astronomických přístrojů, 
viděli, jak vznikají hvězdy a planety. Během 
virtuální cesty k vybraným tělesům Sluneční 
soustavy a do vzdáleného vesmíru poznali 
uspořádání blízkého i vzdáleného vesmíru, 
včetně velkoškálové struktury rozložení 
g a l a x i í . D o s t a l i s e a ž n a h r a n i c i 
pozorovatelné části vesmíru a v pořádku se 
vrátili domů do Cerekvice a blízkého okolí.

Školní výlety

Většina školních výletů nás teprve čeká, ale 8. třída už svůj vysněný a dlouho plánovaný paintball stihla.

Umístění deváťáků
Ač nás závěrečné vyřazení deváťáků teprve čeká, všichni už vědí, kam budou po letních prázdninách 
pokračovat. Všech 18 žáků našlo své umístění na základě talentových zkoušek a přijímacího řízení na 2 
gymnáziích, 9 maturitních oborech a 7 učebních oborech.

Příspěvek za II. stupeň: Mgr. Alžběta Peterková
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Florbalové soutěže se v letošním školním roce opět rozběhly

Po roční odmlce se děti konečně vrátily na sportoviště a mohly poměřit své síly s jinými školami. Jelikož je na 
naší škole hlavním sportem florbal, v němž se nám daří, tak se na klání v jiných sportech prakticky 
nedostaneme. Výjimkou je fotbalový McDonald´s Cup, který jsme letos s žáky 1. – 5. tříd ve dvou kategoriích 
také navštívili. Bez tréninků se však na dobrý výsledek pomýšlet nedá, tak jsme v okresním kole obsadili dvě 
6. příčky (předposlední, resp. poslední pozici). Mnohem lépe však musíme hodnotit již výše zmíněný florbal. 
Tomu věnujeme mnoho času a ve školním roce 2021/2022 jsme napříč všemi kategoriemi sehráli 51 utkání s 
bilancí 37 výher, 4 remíz, 10 proher a celkovým skóre 192:73. Už v minulém roce jsme rozehráli také 
Cerekvickou florbalovou ligu, která nám umožnila hrát zajímavá utkání v době, kdy byly meziškolní soutěže 
uzavřené. Jelikož se liga ujala, tak v ní pokračujeme i letos. Ale teď už ke konkrétním kategoriím a jejich 
výsledkům.

Nejmladší chlapci

Chlapci z 1. – 5. třídy měli v končícím školním roce nejvíce smůly. Jejich okresní soutěž se kvůli covidu 
několikrát odkládala a koncem února nakonec proběhla. Bohužel však bez našich chlapců, v jejichž třídách 
byly v té době nařízené karantény.

Smíšená kategorie
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Okresní kolo

Naštěstí pro chlapce z 1. – 5. třídy existuje i smíšená kategorie, takže v tomto školním roce nepřišli zkrátka. 
Stejně jako v předchozích letech hraje tato věková kategorie na menším hřišti se třemi hráči v poli a 
brankářem. S pomocí tří děvčat započal smíšený tým své tažení v okresním kole 7.4.2022 v Hořicích. Po dvou 
poklidných vysokých výhrách přišla první prohra. Naštěstí náš přemožitel poztrácel body v jiných utkáních a 
po dalších dvou ubojovaných výhrách nás čekal poslední krok, porazit do té doby vedoucí hořickou 
Daliborku. Po několika minutách jsme však drželi čtyřgólový náskok a zápas v poklidu dovedli k vítězství. 
Postoupili jsme tedy do krajského kola. 

Výsledky: C. n/B – Poděbradova, Jičín 7:4, C. n/B – Sobotka 7:1, C. n/B – Komenského, Nová Paka 3:4, C. n/B – 
Lázně Bělohrad 5:3, C. n/B – Husitská, Nová Paka 3:1, C. n/B – Na Daliborce, Hořice 5:1 

Pořadí: 1. Cerekvice n/B, 2. Husitská, Nová Paka, 3. Na Daliborce, Hořice, 4. Komenského, Nová Paka, 5. 
Poděbradova, Jičín, 6. Lázně Bělohrad, 7. Sobotka 

Sestava: (v závorce za jménem je počet branek a asistencí) brankáři: Cyrankowski (0+2), Valentová Kat. – 
hráči v poli: Heligr (9+4), Vestfál P. (10+5), Riegerová (3+4), Tancoš (3+2), Černá B. (0+1), Tomko (4+2), 
Horváth, Kupka (1+3), Erben (0+1)

Krajské kolo
Pro krajské kolo jsme nemohli zapojit naše třeťáky, protože od úrovně tohoto kola není start mladších dětí 
povolen. Řešili jsme tedy problém s brankářem. Nakonec padla volba na Elišku Ondráčkovou, která chytala 
v té době sotva dva měsíce. Sázka na ni vyšla a 20.4.2022 v Hostinném odchytala perfektně všechna utkání. 
V prvním utkání jsme jednoznačně přehráli hradeckou školu Milady Horákové.Druhé utkání bylo doslova 
infarktové. Když 2 minuty před koncem svítil na světelné tabuli stav 2:4 v prospěch Hostinného, tak už 
zřejmě nikdo nedoufal v obrat. Přesto přišel a zápas jsme otočili. Třetí utkání s Lánovem bylo vcelku 
poklidné a zvládli jsme ho bez větších problémů. Největší boj nás čekal v posledním utkání s Rychnovem 
nad Kněžnou. S velikou námahou jsme zastavovali jejich rychlé a šikovné hráče, ale zvládli jsme to s 
vypětím všech sil. Tři využité úniky jsme proměnili ve výhru nejen v utkání, ale také v celém turnaji. 
Zapsali jsme si tedy jeden z největších úspěchů školy – postup na republikové finále, které nás bude čekat 
příští školní rok.

Výsledky: C. n/B – Milady Horákové, HK 4:0, C. n/B – Hostinné 5:4, C. n/B – Lánov 5:2, C. n/B – Mozaika, 
Rychnov n/K 3:1 

Pořadí: 1. Cerekvice n/B, 2. Mozaika, Rychnov n/K, 3. M. Horákové, HK, 4. Hostinné, 5. Lánov 

Sestava: brankář: Ondráčková (0+1) – hráči v poli: Heligr (3+1), Vestfál P. (2+2), Riegerová (1+0), Tancoš, 
Černá B. (1+1), Tomko (2+1), Vestfál A. (8+4), Kupka (0+1), Holeček

Nejmladší dívky

Krajské kolo
Jestliže covid zastavil naše nejmladší chlapce, děvčata se mu nakonec zdárně vyhnula. Jejich několikrát 
překládané krajské kolo nakonec proběhlo 3.3.2022 v Předměřicích. Soupeřem nám byly tři školy, s nimiž 
jsme odehráli základní skupinu a poté play-off. V základní skupině nás více potrápila pouze děvčata z 
Deštného, která k vyrovnání využila situace, kdy jedna z našich dívek kulhala na střídačku. V play-off už byla 
situace zamotanější. Všechna družstva zařadila vyšší rychlostní stupeň, a i poslední celek základní části nás 
dlouho trápil. V poločase semifinále jsme prohrávali, ale nakonec jsme ho několika góly překlopili na naši 
stranu. Ve finále nás čekal tým Deštného. Od začátku jsme vedli a soupeř už jen na konci korigoval výsledek. 
Výsledkem byl další historický zápis. Postoupili jsme do Prahy do republikového finále!
Výsledky: základní skupina: C. n/B – Svobodné Dvory 6:2, C. n/B – Dobřany 2:0, C. n/B – Deštné 2:2 

semifinále: C. n/B – Dobřany 4:1, finále: C. n/B – Deštné 3:2 

Pořadí: 1. Cerekvice n/B, 2. Deštné, 3. Dobřany, 4. Svobodné Dvory 

Sestava: brankářka: Valentová Kat. (0+2) – hráči v poli: Riegerová (11+0), Dufková (2+2), Černá B. (0+4), 
Valentová Kar. (0+2), Fialová (1+1), Muresan (1+1), Tretiníková (1+1), Černá M. (0+2), Tobolková (1+1)
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Republikové finále

Finálový turnaj, který proběhl v Praze 30.3.2022, už byl velkou odměnou za odvedenou práci. Přesto z něj 
odjíždíme s rozporuplnými pocity, protože jsme měli na víc. Rozhodl už první zápas, ve kterém jsme 
mnohonásobně přestříleli soupeře ze Světlé nad Sázavou, ale třikrát nám utekl a po výsledku 2:3 nás 
odsoudil k boji o 9. – 15.místo. V druhém zápase jsme totiž nastupovali proti jednomu z favoritů celého 
turnaje. Byl jím Campanus Praha. Chtěli jsme ještě zabojovat o druhou postupovou příčku, ale soupeř byl 
nad naše síly. Ve třetím utkání jsme už konečně předvedli, co umíme, a porazili jsme Radnici. Hráli jsme tedy 
skupinu o 9. – 12. místo. Všechna tři utkání však připomínala to první. Naše děvčata si vytvářela výrazně více 
šancí než soupeři, ale špatná produktivita znamenala tři prohry. Ty přišly s týmy ze Svatavy, Medlova i 
Bolatic. Pro náš mladý tým to však byla obrovská zkušenost. Většina škol měla tým složen převážně z 
páťaček. V našich řadách jsme měli páťačky jen dvě a převažovaly třeťačky. Máme tedy velice perspektivní 
družstvo do dalších let. 

Výsledky: základní skupina: C. n/B – Světlá n/S 2:3, C. n/B – Campanus Praha 1:8, C. n/B – Radnice 5:3, 
skupina o 9. – 12. místo: C. n/B – Svatava 1:3, C. n/B – Medlov 1:3, C. n/B – Bolatice 3:4 

Pořadí: 1. Horní, Brno, 2. Campanus Praha, 3. Uherský Ostroh, 4. Buzulucká, Teplice, 5. Šestka, Mladá 
Boleslav, 6. Benešova, Písek, 7. Hladké Životice, 8. Lánecká, Světlá nad Sázavou, 9. Medlov, 10. Bolatice, 11. 
Svatava, 12. Cerekvice n/B, 13. Třebotov, 14. Radnice, 15. Prosetín 

Sestava: brankářky: Valentová Kat., Ondráčková – hráči v poli: Riegerová (7+1), Dufková (1+0), Černá B. 
(2+3), Valentová Kar., Fialová, Muresan (1+0), Tretiníková (1+0), Černá M., Tobolková (1+2)
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Mladší chlapci

Okrskové kolo

Chlapci z 6. a 7. třídy odehráli svůj okrskový turnaj už v podzimním termínu, konkrétně 11.11.2021 v 
Hořicích. Sešly se na něm tři týmy a zahrály si spolu dvoukolově. Po úvodní těsné prohře s Ostroměří už jsme 
svá další utkání vyhráli a postoupili z prvního místa. 

Výsledky: C. n/B – Ostroměř 2:3, C. n/B – Daliborka, Hořice 6:1, C n/B – Ostroměř 3:0, C. n/B – Daliborka, 
Hořice 11:0 

Pořadí: 1. Cerekvice n/B, 2. Ostroměř, 3. Na Daliborce, Hořice 

Sestava: brankáři: Blažek, Jirout – hráči v poli: Beneš (1+6), Fill (0+2), Fleischer (10+4), Rejl (1+2), Foltin Š. 
(5+0) – Dukay (0+1), Efler (0+1), Žitka (1+1), Tomko (3+1), Tlustý (1+2), Jambor (0+1)

Okresní kolo

Okresní kolo se hrálo až 26.5.2022 v Jičíně a vzhledem k tomu, že covid výrazně narušil termínové listiny 
soutěží, už z něho nešlo postoupit. Museli jsme se obejít bez chlapců ze 4. a 5. třídy, kteří nedostali od 
vedení školy svolení k výpomoci svým starším spoluhráčům. Jelikož v chlapecké kategorii rozhodují detaily, 
každý z chybějících chlapců byl výrazným zásahem do kvality hry. V tomto složení našemu týmu chyběla 
hlavně rychlost a po prostřídání hráčů první pětky i potřebná kvalita. 

Výsledky: základní skupina: C. n/B – ZAG Hořice 1:2, C. n/B – Komenského, Hořice 4:0, C. n/B – 17.listopadu 
Jičín 0:4, skupina o 5. – 7. místo: C. n/B – Pecka 2:2 

Pořadí: 1. Husitská, Nová Paka, 2. 17. listopadu, Jičín, 3. Stará Paka, 4. ZAG Hořice, 5. Pecka, 6. Cerekvice n/
B, 7. Hořice, Komenského 

Sestava: brankáři: Blažek, Jirout – hráči v poli: Beneš, Fill (1+1), Rejl, Foltin Š. (1+3), Dukay (1+0), Efler, 
Žitka (1+0), Novák (1+0), Tlustý, Jambor, Hlavatý (1+1), Blažek (1+1)
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Mladší dívky

Okrskové kolo

Našim děvčatům ze 6. a 7. třídy byla v okrskovém kole dne 15.10.2021 v Hořicích z důvodů covidových 
opatření soupeřem pouze domácí Daliborka. Bylo tedy jasné, že oba týmy mají zajištěn postup do dalšího 
kola, a mohli jsme hrát uvolněně. Kvalita byla nakonec pouze na naší straně a Daliborku jsme ve všech 
utkáních rozebrali do posledního šroubku. 

Výsledky: C. n/B – Daliborka, Hořice 9:0, C. n/B – Daliborka, Hořice 9:0, C. n/B – Daliborka, Hořice 5:0 

Pořadí: 1. Cerekvice n/B, 2. Na Daliborce, Hořice 

Sestava: brankářka: Slámová – hráči v poli: Jiroutová, Zapletalová (2+1), Heligrová (8+1), Petříková (2+2), 
Tobolková (0+3) – Dufková, Černá (0+1), Riegerová (2+2), Matušková (7+1), Kolovrátníková (2+6), 
Dvořáková (0+1)

Okresní kolo

Jelikož termín 27.5.2022 kolidoval s termínem florbalového turnaje Nisa Open, museli jsme se obejít bez 
nejproduktivnější hráčky v historii naší školy Nely Heligrové. Pro ostatní děvčata to byla velká výzva. 
Zvládneme tento turnaj bez florbalistky, která pravidelně obstarává polovinu našich branek? První dvě 
utkání naznačila, že to dopadne dobře. Skončila vysokými výhrami. V dalších dvou zápasech už si celý 
tým musel sáhnout na dno svých sil a v obou utkáních jsme vybojovali těsné výhry, které nás vynesly na 
první místo. Velký dík patří třem děvčatům ze čtvrté třídy, bez kterých bychom z početních důvodů nebyli 
schopni turnaj odehrát.
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Výsledky: C. n/B – 17.listopadu, Jičín 6:1, C. n/B – Komenského, Hořice 9:0, C. n/B – Husitská, Nová Paka 2:1, 
C. n/B – Stará Paka 1:0 

Pořadí: 1. Cerekvice n/B, 2. Stará Paka, 3. Husitská, Nová Paka, 4. Komenského, Hořice, 5. 17. listopadu, Jičín 

Sestava: brankářka: Slámová – hráči v poli: Jiroutová, Zapletalová (4+1), Petříková (5+4), Černá (1+3), 
Riegerová (0+3), Matušková (1+0), Kolovrátníková (7+1), Muresan (0+1), Bělinová (0+1)

Nejstarší chlapci

Přesvědčivou jízdu za prvním místem v okrskovém kole v Hořicích 4.11.2021 předvedli chlapci z 8. a 9. třídy. 
Doplněni šikovnými mladšími hráči předváděli pěknou hru a nenechali nikoho z přihlížejících na pochybách 
o tom, že první postupové místo zaujmou právě chlapci z Cerekvice. 

Výsledky: C. n/B – Daliborka, Hořice 5:0, Cerekvice n/B – Ostroměř 4:1, C. n/B – ZAG Hořice 4:0 

Pořadí: 1. Cerekvice n/B, 2. Ostroměř, 3. Na Daliborce, Hořice, 4. ZAG Hořice 

Sestava: brankáři: Rieger, Tichý – hráči v poli: Beneš (0+3), Jenčovský (0+3), Petřík (6+1), Boháč (4+2), Foltin 
Š. (2+2) – Juriček, Fill, Vašátko, Blažek, Grznár, Festa (1+0)

Okrskové kolo
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Okresní kolo

Absence mladších žáků poznamenala nejvíce právě tuto věkovou kategorii. Na okresním kole v Jičíně dne 
2.6.2022 někteří marně hledali svoji herní formu, jiní zase zahazovali šance, které jiné dny s železnou 
pravidelností proměňují. Přesto stačilo málo k tomu, abychom namísto předposlední pozice skončili na 
medailových příčkách. Prohrát pouze jednou a skončit předposlední je kruté. Na druhou stranu s jednou 
jedinou výhrou na pohár také pomýšlet nemůžete. Naštěstí i v tomto okresním kole nešlo o postup, ale je pro 
nás vykřičníkem, že bychom mohli mít v budoucnu problémy. Musíme proto zapracovat na detailech, které 
rozhodují o úspěchu a neúspěchu a na další turnaje odjet maximálně možně připraveni. 

Výsledky: základní skupina: C. n/B – Ostroměř 3:0, C. n/B – Nová Paka, Husitská 1:1, C. n/B – Gymnázium 
Nová Paka 0:3, skupina o 5. – 7. místo: C. n/B – Jičín, 17. listopadu 0:0 

Pořadí: 1. Gymnázium Nová Paka, 2. Lepařovo gymnázium, Jičín, 3. Poděbradova, Jičín, 4. Nová Paka, 
Husitská, 5. 17. listopadu, Jičín, 6. Cerekvice n/B, 7. Ostroměř 

Sestava: brankáři: Rieger, Tichý – hráči v poli: Heligr (1+0), Jenčovský (0+1), Petřík (3+0), Boháč (0+1), Pavel 
(0+2) – Juriček, Blažek, Grznár, Festa, Špičán, Voros

Nejstarší dívky

Okrskové kolo
Poslední kategorií, o které nebyla zatím řeč, jsou dívky z 8. a 9. třídy. Pro tuto partu platí, že nemá 
přirozeného lídra (pokud nevypomůže Nela Heligrová), ale má deset vyrovnaných dívek, které táhnou za 
jeden provaz. V okrskovém kole 15.10.2021 v Hořicích jsme se sešli v nejsilnějším možném složení a soupeři 
nám nedokázali vstřelit žádnou branku. Postup do okresního kola byl jednoznačný. 

Výsledky: C. n/B – Miletín 9:0, C. n/B – Daliborka, Hořice 6:0, C. n/B – ZAG Hořice 3:0 

Pořadí: 1. Cerekvice n/B, 2. Na Daliborce, Hořice, 3. ZAG Hořice, 4. Miletín 

Sestava: brankářka: Machová – hráči v poli: Vitvarová (2+1), Heligrová (6+3), Málková (2+2), Palečková (6+1), 
Predmeská (1+2) – Máčková (0+2), Jamborová (0+1), Erbsová (1+0), Homoláčová (0+1), Trojánková (0+1), 
Jonášová

Okresní kolo

Okresní kolo bylo zatím největší a pro deváťačky i tou poslední zkouškou v jejich florbalové kariéře na půdě 
ZŠ Cerekvice nad Bystřicí. Týden před turnajem se nám při mimoflorbalových činnostech zranila tři děvčata, 
den před turnajem odpadla další florbalistka. Nebyla nám ani umožněna výpomoc mladších žákyň, tak jsme 
si museli poradit s těmi, co zbyly. Pro sport platí, že největší výhry se rodí za největších obětí a okresní kolo 
3.6.2022 v Jičíně toho bylo důkazem. Dvě zraněná děvčata dělala všechno pro to, aby mohla týmu pomoci, a 
nakonec se dala do pořádku. Velký dík zaslouží i trojice děvčat, která hokejku držela v ruce tak maximálně 3x 
za rok při tělocviku a šla nám také pomoci. Pohled na naši hru moc pěkný nebyl, ale florbal to byl maximálně 
účelný. Rychlý gól ve většině utkání, zatažení se do obranné ulity a trpělivé a obětavé bránění s rychlými 
smrtícími výpady. Děvčata se rvala o každý míček a po každém vstřeleném gólu byla k vidění upřímná 
společná oslava branek, která dávala najevo všem divákům v hale, že tento tým nebude k poražení. Pět 
vydřených výher v řadě odstartovalo nefalšovanou radost a udělalo nádhernou tečku za florbalovou sezónou 
v podání našich žáků.

Výsledky: C. n/B – ZAG Hořice 4:1, C. n/B – Gymnázium Nová Paka 1:0, C. n/B – 17.listopadu, Jičín 2:1, C. n/B 
– Husitská, Nová Paka 1:0, C. n/B – Poděbradova, Jičín 2:0 

Pořadí: 1. Cerekvice n/B, 2. Gymnázium Nová Paka, 3. Poděbradova, Jičín, 4. Husitská, Nová Paka, 5. 17. 
listopadu, Jičín, 6. ZAG Hořice 

Sestava: brankářka: Machová – hráči v poli: Homoláčová, Vitvarová (3+1), Málková (1+3), Palečková (4+2), 
Predmeská (0+1), Máčková (0+2), Erbsová (2+0), Dobrá, Vokrouhlecká, Jonášová, Bačinov
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Cerekvická florbalová liga

Ve školním roce 2020/2021 se rozeběhla Cerekvická 
florbalová liga. V covidové době, kdy nebylo 
umožněno meziškolní sportování, jsme připravili 
tento soutěžní projekt, který dal dětem možnost 
hrát dlouhodobou soutěž. I ta však byla v zimním 
období přerušena, ale ve zkrácené verzi se podařila 
dohrát. Cerekvické florbalové ligy se zúčastnilo 8 
týmů, z nichž každý odehrál v základní části 21 
utkání a další utkání v play-off. První ročník vyhrál 
tým Čupsíků, následován (Š)mouly a Traktory. 
Zapojilo se bezmála 100 dětí napříč všemi třídami ZŠ 
Cerekvice nad Bystřicí. Druhý ročník se rozeběhl i ve 
školním roce 2021/2022. Na začátku byli žáci 
rozděleni do výkonnostních skupin a nejvýše 
postavení hráči (kapitáni) si stejně jako v prvním 
ročníku draftovali hráče do svých týmů. Druhý 
ročník je oproti prvnímu ročníku mnohem 
vyrovnanější a přináší spoustu zajímavých utkání. 
Více informaci najdete na webu: https://
cerekvickaliga.webnode.cz/.

Příspěvek: Mgr. Vojtěch Hynek

https://cerekvickaliga.webnode.cz/
https://cerekvickaliga.webnode.cz/
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MH SDH Třebovětice

Od poloviny února a během celého března jsme naši kondičku utužovali převážně ve sportovní hale v 
Hněvčevsi, trénovali jsme rychlost, výdrž a postřeh, zopakovali jsme si uzlování a zahráli si i míčové hry. 
Jakmile nám to počasí dovolilo, začali jsme se už scházet a trénovat na hřišti v Cerekvici. Konečně nás po 
dlouhé pauze čekaly různé závody, na které jsme se všichni moc těšili.

První dubnovou sobotu jsme se také zapojili do celorepublikové akce „Ukliďme Česko“, ráno se nás před 
zbrojnicí sešlo 27 sběračů, nafasovali jsme velké odpadkové pytle, rukavice, někdo i chňapku, rozdělili se do 
skupinek a každá skupina vyrazila jiným směrem a dala se do práce. Naplněné pytle jsme nechávali u cesty a 
muži našeho sboru je pak svezli na obec k likvidaci. Po úklidu jsme si společně dali opečeného buřta na 
našem grilu.

Příspěvek: Mgr. 
Vojtěch Hynek
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Po velké pauze, kterou hasičům ze Slatin nadělila rekonstrukce jejich hasičské zbrojnice a poté Covid-19, 
jsme se 24.4.2022 mohli zúčastnit jejich tradiční soutěže O slatinský Plamínek – běh na 60 metrů s 
překážkami. V kategorii mladších nás reprezentovala Kája Jakischová, Adrianka Jusková, Vici G. Muresan, 
Natálka Němcová, Dorotka a Libuška Tobolkovi. Za starší pak Terka Málková, Nikča Němcová a Emča 
Mešejdová. Konkurence byla obrovská, nejlépe se zadařilo Terezce, která obsadila 13. místo.

O týden později 30.4.2022 přiletěly čarodějnice. Díky Covidu jsme nemohli uspořádat Hasičský bál, tak jsme 
čarodějnice ještě spojili netradičně s Májovou zábavou. Starší děti přichystaly spoustu zábavných disciplín, 
v tvořivé dílně si mohli návštěvníci vyrobit různé druhy pavouků či netopýrů a vybarvit čarodějnici. Také se 
zdobila se a stavěla májka a opékali se buřtíky či klobásy. Na čarodějné odpoledne nám doprovodnou hudbu 
zajistil Honza Dufek a večer pak skupina NOTABENE. Každý večerní host si také mohl zakoupit vstupenku a 
zúčastnit se slosování o krásné ceny. Naše májka byla tak krásná, že nám byla nakonec během noci 
odcizena. Po rozsáhlém pátrání jsme ji objevili v sousední Hněvčevsi. Na příští rok se již přihlásili statní 
hlídači.
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Druhou květnovou neděli se v Holovousech konalo Krajské setkání přípravek. Pod vedením Elišky 
Miškářová a za technické podpory Jakuba Němce a Honzi Tobolky se také akce zúčastnily naši nejmenší. 
Své umění a nadšení pro hasičinu jeli předvést Adamek Gerstberger, Radimek Hubený, Klárka Jakischová, 
Luki a Tom Juskovi, Julinka a Elenka Němcovi, Nikolka Seifertová a Magdička Tobolková. Soutěžili v Závodě 
požární všestrannosti, ve Štafetě dvojic a v Požárním útoku. A protože poctivě trénovali, odvezli si domu 
cenné medaile.
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Hned další víkend v sobotu 14.5.2022 se konala po covidové pauze 
Okrsková soutěž v PS, letošním pořadatelem bylo SDH Cerekvice nad 
Bystřicí. Náš sbor vyslal do boje celkem tři družstva dětí, dvě družstva 
žen a jedno družstvo mužů. Takže Hujerovi. Za přispění krásného 
počasí, velké účasti okolních sborů a velké účasti diváků jsme si závody 
moc užili. Všechny děti dostali medaile a sladké odměny. Ženy skončili 
na druhém a pátém místě, muži na třetím.

Posledním závodem, kterého jsme se před uzávěrkou Zpravodaje zúčastnili, bylo ve dnech 27.5. – 28.5.2022 
Okresní kolo Hry Plamen a 29.5.2022 Okresní kolo Dorostu. Tyto závody jsou vrcholem celoročního snažení. 
Místem konání byla Brada -Rybníček u Jičína. Letos nás počasí opravdu zkoušelo, přijížděli jsme za velkého 
deště, páteční disciplíny odběhli pod mrakem, první noc ve stanech pěkně vymrzli, ráno se zahřívali teplým 
čajem, sobotní disciplíny zvládli za mírných dešťových přeháněk, druhá noc byla teplejší a v neděli ráno nás 
přivítalo konečně sluníčko, které nás provázelo až do 15.00 hodiny, domů jsme zase odjížděli za velkého 
deště. I přesto jsme byli převážně spokojeni. Družstvo mladších skončilo na čtvrtém místě z šesti družstev, 
starší pak na pátém místě z dvanácti družstev a děvčata z dorostu těsně na druhém místě.
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Příspěvek: Helena Vitvarová
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Z činnosti Výboru pro místní rozvoj a životní prostředí 
(2018-2022)

V úvodu bychom chtěli poděkovat všem členům za jejich práci a 
ochotu věnovat volný čas schůzím. Výbor pracoval od voleb v roce 
2018 ve složení Miroslav Baláš (předseda), Michal Hušek, Veronika 
Jašíková, Jana Mazúchová, Pavel Šmída, Stanislav Štěp, Milan 
Tobolka.  

Práce výboru se postupem času zlepšovala, což se projevilo na úrovni 
zápisů a formulacemi usnesení, která byla předkládána k hlasování 
na zastupitelstvu.   

V roce 2018 a počátkem roku 2019 jsme projednávali otázky spojené s 
komplexními pozemkovými úpravami (dále KoPÚ).  Část členů 
výboru (V. Jašíková, P. Šmída a M. Tobolka) byla zároveň členy sboru 
zástupců vlastníků při KoPÚ, a proto jsme si na první schůzi společně 
stanovili priority, které jsme chtěli prosazovat, a to: 

1. Zachování a ochranu zdroje pitné vody. 

2. Realizaci protipovodňových opatření. 

3. Udržení vody v krajině. 

4. Opatření k ochraně životního prostředí a zvýšení ekologické stability. 

5. Opatření ke zpřístupnění pozemků – tj. volba povrchů u polních cest, které by se měly rekonstruovat a 
případně nově budovat.  

U posledního bodu nepanovala shoda ohledně volby asfaltových povrchů hlavních polních cest. Jedno 
hledisko bylo, že asfaltové cesty umožňují snadnou automobilovou obslužnost a jsou účelné a druhé, že 
budou mít negativní dopad na životní prostředí (rozpalování silnic v létě, omezení vsaku vody, zvýšení 
automobilové dopravy atd.)  a opravy by byly pro obec finančně náročné.  

Dále jsme chtěli neformálně požádat zemědělce o souhlas s výsadbami stromů podél cest u pozemků, které 
vlastní nebo na nich hospodaří. Ti souhlasili s ovocnými stromy.  

Na jaře 2019 byly navrženy plochy, ke zkvalitnění veřejné zeleně a případnou výsadbu alejí. Jde o zahrady 
mateřské a základní školy, dosázení aleje na hřišti TJ SOKOL, hřbitov, okolí bytových domů atd.  Na podzim 
byla oslovena Ing. Lenka Hladíková, ZAHRADY PRO RADOST s.r.o., aby zpracovala projekt na zkvalitnění 
zahrad určených pro školku a první stupeň základní školy.   

Rok 2020 byl poznamenaný zaváděním opatření spojených s nástupem pandemie COVID-19. Na schůzi 
konané v lednu se naplánovaly první výsadby naproti hřišti TJ Sokol (javory, lípy a jedlé kaštany, podél hřiště 
jehličnany a tři listnaté stromy). Přáli jsme si sázet stromy se širokou veřejností a školáky, ale to už bohužel 
v březnu nebylo možné. Nakonec se to za pomoci dobrovolníků podařilo. Ing. Hladíková dokončila projekt 
školních zahrad, obec pak na tento projekt v roce 2021 získala dotaci 2 miliony. Do výběrového řízení na 
realizaci zahrad se přihlásila jediná firma s nabídkovou cenou 3,3 mil., která byla pro obec nepřijatelná. V 
současnosti je schválena menší dotace pro zlepšení zázemí mateřské školy.  

Na schůzi konané v srpnu se dohodly podzimní výsadby ovocných stromů, zejména v místech, kde tradičně 
byly anebo zde dnes dožívají. Do říjnové výsadby na Čenicích se zapojila většina jejich obyvatel a pár lidí co 
právě projíždělo kolem. Snažili jsme se o maximální pestrost druhů a odrůd z důvodu větší odolnosti 
výsadeb a odlišné doby zrání ovoce. Ve výsadbách jsme pokračovali i na jaře a na podzim roku 2021. Letošní 
jaro bylo suché, tak jsme se rozhodli počkat na vhodnější čas. Zároveň obec získala darem sazenice stromků, 
které se však musí dopěstovat do velikosti vhodné k výsadbě ve volné přírodě. 

V listopadu 2020 se řešila nová studie výstavby v lokalitě „Za Pekárnou“ a z důvodu očekávaného nárůstu 
dopravy bylo navrženo zapracování silnice vedoucí rovnoběžně se stávající starší zástavbou (od 
transformátoru směrem k silnici III. tř. ve směru Boháňka). Výbor navrhoval i zpřísnění regulativů zástavby, 
což na zastupitelstvu neprošlo. 
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Od ledna 2021 výbor přijal řadu usnesení směrem k zastupitelstvu. Především proto, že se začaly rozebírat 
zásadní otázky související s rozsahem a podobou nové výstavby. Na toto téma mají jednotliví členové výboru 
odlišné názory. Usnesení přijatá na výboru se týkala především využití daného území pro rekreaci, kulturu, 
sport a výstavbu domu zejména pro seniory. Dále bylo zastupitelstvu navrhováno snížit počet nových 
rodinných domů na 13. Vzhledem k tomu, že pro výstavbu vyššího počtu domů je nutné navýšit kapacitu 
vodojemu, což znamená ekonomickou zátěž pro obec. Zároveň je nezbytné se dohodnout s ostatními 
investory i na řadě technických a právních otázek spojených s touto stavbou. (V době odevzdání tohoto 
příspěvku stále nebylo jasné, zda, kdy a za jakých podmínek ke zkapacitnění vodojemu dojde).  Probírala se i 
příprava nového územního plánu obce.  Na zastupitelstvu konaném dne 27.1.2021 návrhy usnesení nebyly 
přijaty. K tématu se sešel také Technický a dopravně-bezpečnostní výbor. Zápisy z výborů jsou zveřejněny 
spolu se zápisem na elektronické úřední desce na webových stránkách obce. 

V květnu 2021 jsme se zabývali čištěním odpadních vod v místní části Třebovětice. Otázkami bylo, zda si 
domácnosti budou odpadní vody čistit individuálně (čistička odpadních vod, septik s filtrem) nebo bude 
vhodnější výstavba obecní čistírny odpadních vod (ČOV) a jestli existuje možnost pro napojení Třebovětic na 
čistírnu odpadních vod ČEPRO a.s. Výbor zastupitelstvu doporučil zadání technicko-ekonomické studie 
realizace ČOV a anketu mezi občany, která by zjišťovala upřednostňovanou variantu. K tématu následovala 
diskuse i na technickém výboru. Zastupitelstvo následně dne 12.5.2021 rozhodlo o vybudování obecní 
čističky odpadních vod. 

 V tomto roce je vypisována řada komunitních grantů na realizaci např. přírodě prospěšných opatření a 
zadržování vody v krajině. Na dubnové schůzi jsme proto udělali první kroky tímto směrem (požadavky na 
vytýčení obecních pozemku vhodných k vyhloubení dočasných tůní, výsadbu biokoridoru, alejí a vytvoření 
travnaté polní cesty podél úvozu od hřbitova směrem k silnici na Čenice). Jedná se o poměrně technicky a 
finančně nenáročné akce, které by měly být přínosné jak lidem, kteří rádi tráví čas v přírodě, tak přírodě 
samotné. Téma bylo na programu zastupitelstva dne 4.5.2022, kde byla navrhovaná usnesení přijata. 

Snad bude dosavadní práce výboru užitečná pro nové zastupitelstvo vzešlé z podzimních voleb.  

Veronika Jašíková a Miroslav Baláš

II. Jarní výměna zahrádkářských přebytků

Počátkem května se konala v Třebověticích u hasičské 
zbrojnice, již II. Jarní výměna zahradních přebytků. Akce 
se rozrostla o nabídku nářadí a občerstvení.  

Děkujeme všem, kteří se přišli podívat, poskytli 
nepotřebné květiny, sadbu, cibulky ale také kolo, Ludmile 
Erbsové a Ivě Balášové za moučníky i zajištění nápojů a 
SDH Třebovětice za vstřícnost a zapůjčení stolů.  

Za rok se chceme sejít znovu a snad se nám navíc podaří 
připravit malý kulturní program. 

Miroslav Baláš, Veronika Jašíková
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Výzva 
Pokud i Vy chcete přispět k bohatšímu obsahu našeho zpravodaje, tak neváhejte a zašlete své příspěvky, 
nápady a podněty na e-mail ou@cerekvice.cz – předmet : Zpravodaj. Případně je doručte v zalepené 
obálce označené textem „ZPRAVODAJ“ do poštovní schránky na obecním úřadě. Redakční rada 
neodpovídá za obsah článků a gramatické chyby jednotlivých autorů. Děkujeme!

Obec Cerekvice nad Bystřicí 
Úřední hodiny: 

Pondělí         16:00 - 18:00 

Středa          16:00 - 18:00 

Provozní hodiny: 

Pondělí         11:00 - 16:00 

Úterý          08:00 - 14:30 

Středa          11:00 - 16:00 

Čtvrtek         08:00 - 14:30 

Pátek          08:00 - 14:30 

Návštěvní hodiny knihovna: Středa 16:00 - 18:00 

Kontakty: Telefon: 493 696 195, 493 696 023 

Email: ou@cerekvice.cz, starosta@cerekvice.cz

Pošta Cerekvice nad Bystřicí, PSČ 507 77 

Otevírací doba 

Pondělí         13:00 - 17:00 

Úterý          08:00 - 12:00 

Středa          13:00 - 17:00 

Čtvrtek         08:00 - 12:00 

Pátek          08:00 - 11:00 
Sobota a neděle    Zavřeno 

Kontakt: nové telefonní číslo 
954 250 777

Uzávěrka příštího čísla15.9. 2022

PŘEDPOKLÁDANÉ TERMÍNY schůzí Zastupitelstva obce Cerekvice nad Bystřicí ve III. čtvrtletí 2022

DATUM DEN HODINA MÍSTO KONÁNÍ

14. červenec čtvrtek 18.00 OÚ Cerekvice

17. srpen       středa 18.00 OÚ Cerekvice

7. září středa 18.00 OÚ Cerekvice

Dále znovu upozorňujeme provozovatele motorových vozidel, že parkování na chodnících a v křižovatkách 

je všeobecně zakázáno, pokud výjimku nestanovuje dopravní značení nebo vyhláška. Parkováním vozidel 

na chodnících znemožňují řidiči jak bezpečné užívání chodníků chodcům, pro které jsou určeny, tak i jejich 

údržbu, zejména v zimním období. V neposlední řadě také ničí tyto chodníky, které nejsou pro tento účel 

konstruovány. Řešením těchto přestupků je pověřena Městská Policie. S nevhodným parkováním 

motorových vozidel e to všeobecně poměrně problém, protože se jejich počet neustále navyšuje a vlastníci 

je zaparkují, kde je napadne. Na sídlištích a u bytových domů je to složité, protože majitelé nemají k 

dispozici vlastní pozemek, ale u majitelů rodinných domků s možností využití vlastního pozemku je 

parkování na veřejném prostranství vyloženě pohodlnost, lenost a arogance vůči ostatním účastníkům 

silničního provozu.
Milan Tobolka – starosta

mailto:ou@cerekvice.cz
mailto:starosta@cerekvice.cz
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SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ TŘEBOVĚTICE 

VÁS SRDEČNĚ ZVE NA 

TRADIČNÍ POUŤOVOU ZÁBAVU
                              13.8.2022 

PROGRAM : 

- OD 16.00 HODIN - SKÁKACÍ HRAD PRO DĚTI
- SOUTĚŽ O NEJLEPŠÍ POUŤOVÝ KOLÁČ
(napečte a pochlubte se svým pekařským uměním)

- OD 19.00 HODIN VÁM K POSLECHU I TANCI ZAHRAJE ŽIVÁ HUDBA

VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ, OBČERSTVENÍ ZAJIŠTĚNO

TĚŠÍME SE NA VÁS

V AREÁLU HASIČSKÉ ZBROJNICE V TŘEBOVĚTICÍCH

 P ř í s p ě v e k : 
Helena Vitvarová

mailto:ou@cerekvice.cz
http://www.funprint.eu

